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Tisztelt Miniszter Urak! 
 
Az Egészségügyi Technológia és Orvostechnikai Szállítók Egyesülete (ETOSZ), a Magyar Diagnosztikum 
Gyártók és Forgalmazók Tudományos, Ismeretterjesztő és Érdekvédelmi Egyesülete (HIVDA), a 
Magyar Medikai Gyártók és Szolgáltatók Akkreditált Innovációs Klaszter (MediKlaszter), valamint az 
Orvostechnikai Szövetség (OSZ) kórházi beszállításban érdekelt tagvállalatai nevében, szíves 
intézkedésüket kérve fordulunk Önökhöz. 
 
A kormányzat fegyelmezett költségvetési politikája és növekedést ösztönző intézkedései hatására 
Magyarország közpénzügyi helyzete régóta nem tapasztalt kedvező állapotot tükröz: 
rekordalacsony költségvetési hiány mellett a gazdaság növekedése továbbra is erőteljes. Ezzel éles 
kontrasztban áll a kórházak gazdálkodása, amely – az államháztartás szinte egyetlen, szigetszerű 
problémagócaként – továbbra sem állt stabil, fenntartható pályára. Az államháztartás központi 
alrendszerébe tartozó egészségügyi intézmények lejárt adóssága – a Magyar Államkincstár hivatalos 
adatai szerint – 2019. szeptember végén 58 milliárd forint volt, ami az elmúlt évek adataihoz képest 
kimagasló szintet jelent. Az adósságállomány volumene 2019. végére várhatóan a 70 milliárd forintot 
is meghaladja. 
 
A kórházak által a beszállítókkal szembeni tartozásainak felhalmozódása nem róható a beszállítók 
terhére, e folyamat teljes egészében állami kontroll alatt áll. A fekvőbeteg-ellátó intézmények 
állami tulajdonban állnak, költségvetési szervként működnek, tevékenységüket az Állami 
Számvevőszék és a Kormányzati Ellenőrzési Hivatal ellenőrzi. Az intézmények menedzsmentjét az 
állam nevezi ki, a beszerzésekre vonatkozó követelményeket jogszabályok határozzák meg, előírva a 
fedezet nélküli kötelezettségvállalás tilalmát és a szerződésekben kiköthető fizetési határidőt is.  
 
Fontosnak tartjuk leszögezni, hogy az éles piaci versenyhelyzetben a beszállítók az áraikban sem 
tudják érvényesíteni a kifizetések várható késedelmét. Ezt az Állami Egészségügyi Ellátó Központ 
hivatalos adatai is alátámasztják, amelyek szerint az elmúlt 5 évben az orvostechnikai eszközök 
inflációja az évi 1%-ot sem érte el.  
 
A kórházak fizetési nehézségei méltatlan, kiszolgáltatott helyzetbe hozzák a beszállítókat, 
miközben utóbbiak már hónapokkal – esetenként több mint egy évvel – korábban megfizették a 
közterheket a kiállított, ám azóta is kifizetetlen számlák után.  
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Kintlévőségeik ellenére a beszállító vállalkozások – az egészségügyi intézmények ellátási 
kötelezettségére is tekintettel – folyamatosan szállítanak és szolgáltatnak, így számukra létkérdés, 
hogy időben megkapják a termékek és szolgáltatások ellenértékét. A késedelmes fizetés kiemelten 
veszélyezteti azon mikro-, kis- és közepes vállalkozások működését, amelyek a Kormány 
gazdaságpolitikájának fő kedvezményezettjei. 
 
Mindezek alapján tisztelettel kérjük, hogy szíveskedjenek gondoskodni a kórházi beszállító 
vállalkozások lejárt követeléseinek mielőbbi kiegyenlítéséről. Meggyőződésünk, hogy a kórházak 
adósságainak rendezése nemcsak az intézmények és beszállítóik számára hozhat megnyugvást, 
hanem a közvélemény számára is. 
 
Szervezeteink az elmúlt években több alkalommal is javaslatot tettek olyan intézkedésekre, amelyek 
megoldást nyújthatnak a beszállító cégek pénzügyi-finanszírozási gondjainak enyhítésére. 
E javaslatokat természetesen bármikor készek vagyunk az Önök rendelkezésére bocsátani.  
 
 
Budapest, 2019. november 4. 
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